
آرمان ملی: در فاصله چند روز مانده به برگزاری دربی 
پایتخت رئیس کمیته داوران می گوید یک داور زن به عنوان 

کمک داور VAR دربی را قضاوت خواهد کرد. 
  گزارش یک روزنامه 

روزنامه ای ورزشی نوشت: برخلاف اطلاعات اشتباهی 
که در گذشته کمیته داوران در اختیار مخاطب فوتبال قرار 
داد، موعود بنیادی فر علاوه بر مدرک لایسنس داخل زمین 
توانسته حدود یک سال و نیم پیش مدرک لایسنس اتاق 
VAR را هم کسب کند و در بین هفت داور بین المللی تنها 
گر کمیته داوران؛ داور  داوری است که این مدرک را دارد، اما ا
وسط خود را از بین شش داور دیگر انتخاب کند و بخواهد 
از موعود بنیادی فر در اتاق VAR استفاده کرده تا نیازی به 
داوران خارجی در این اتاق نباشد، نیاز است تا دو داور دیگر 
نیز در کنار موعود در این اتاق حضور داشته باشند. نکته قابل 
توجه در این زمینه که کمتر کسی می داند اینکه در بین داوران 
ایرانی غیر از موعود دو داور خانم نیز توانستند لایسنس اتاق 
گر کمیته داوران و فدراسیون بخواهند، آن  وار را کسب کنند و ا
دو می توانند در بازی دربی کنار بنیادی فر در اتاق وار کوبل 
گر کمیته داوران تا آن زمان بخواهد و  داوری را تکمیل کنند. ا
چنین تصمیمی بگیرد قربانی و ذکایی دو داور خانمی هستند 
که برای نخستین بار به دربی ورود کرده و تاریخ ساز می شوند 
و برای همیشه در تاریخ دربی نام آنها حک خواهد شد. از 
بین دو داور خانمی که لایسنس اتاق وار را دارند، توانستیم با 
مهسا قربانی هم کلام شویم؛ داوری که در سال 2021 توانسته 

گر انتخاب  این مدرک را بگیرد و در حال حاضر آماده است تا ا
کمیته داوران در دربی باشد به کوبل داور کمک کند. قربانی 
در خصوص انتخاب احتمالی برای دربی می گوید: »من و خانم 
گر کمیته داوران تصمیم  ذکایی این مدرک را کسب کرده ایم و ا
کوبل داوری کمک  کند، به  بگیرد در دربی از ما استفاده 
خواهیم کرد.« خیلی ها معتقدند داوران خانم تجربه لازم برای 
کمک به کوبل داوری را ندارند. چقدر با این موضوع موافق 
هستید؟ قربانی در پاسخ می گوید: »تفکیک جنسیتی معنایی 
گر  ندارد. من و خانم ذکایی دانش و توانایی قضاوت را داریم و ا
همت کمیته داوران باشد و چنین تصمیمی بگیرند، بهترین 
تصمیمات را در دربی خواهیم گرفت.« با توجه به اینکه کمیته 
داوران اجازه مصاحبه به داوران فعال را نمی دهد، خانم 
قربانی فقط احساس خود در خصوص حضور دربی را بیان کرد 
و به این نکته اشاره داشت که نمی تواند بیشتر از این صحبت 
کند. خداداد افشاریان به عنوان رئیس کمیته داوران معتقد 
است که ورود وی ای آر به لیگ برتر می تواند باعث شود که او 
نفس راحتی بکشد. به همین دلیل در دربی قبلی تمام تلاش 
خودش را انجام داد تا دربی با سیستم ویدئویی برگزار شود. 
چندی پیش هم چند دستگاه وی ای آر را خریدند تا از این 
بابت مشکلی نداشته باشند و بنا بر ادعای افشاریان چند 
بازی در نیم فصل دوم را با وی ای آر برگزار می کنند و احتمال 
زیاد در دربی پیش رو از این سیستم دوباره استفاده می شود، 
اما با توجه به نکاتی که پیش از این گفته شد، استفاده از 
سیستم مستلزم این است که داوران به علم استفاده از آن 

مجهز باشند و با توجه به اینکه هنوز برای حضور در اتاق وار 
داوران ما دچار مشکل هستند، این سؤال پیش می آید که 
افشاریان حاضر است از دو داور خانم در این اتاق استفاده 
کند. وقتی این سؤال را پیش روی افشاریان می گذاریم، در 
پاسخ می گوید: »استفاده از داوران خانم در دربی؟ احتمال هر 
چیزی وجود دارد.« در این زمینه به تصمیم نهایی رسیده  اید؟ 
افشاریان در پاسخ می گوید: »باور کنید در این زمینه به نتیجه 
قطعی نرسیدیم و به ما فرصت بدهید تا در این خصوص به 

نتیجه برسیم.«
  بی خبری عضو فدراسیون 

عضو کمیته داوران فدراسیون فوتبال به شایعه حضور 
داوران زن به عنوان داور کمک داور ویدئویی)VAR( در دربی 
کنش نشان داد. روز دوشنبه در فاصله کمتر از 10  هفته آینده وا
روز تا این مسابقه،  یکی از رسانه های ورزشی از احتمال حضور 
داوران زن در دربی به عنوان کمک داور ویدئویی در اتاق 
VAR خبر داد. علی خسروی، عضو کمیته داوران در گفت وگو 
با ایرنا درباره حضور داوران زن در دربی گفت: دراین باره 
اطلاعی ندارم و در چند وقت اخیر جلسه ای دراین باره برگزار 
گر قرار بود تصمیمی در  نشده و تصمیمی گرفته نشده است. ا
این رابطه گرفته شود، من به عنوان عضو کمیته داوران از آن 
باخبر بودم! وی درباره اینکه آیا ممکن است که برخی با فشار 
از خارج از کمیته داوران به دنبال استفاده از داور زن در دربی 
باشند، اظهار داشت: فشاری از خارج مجموعه فوتبال نیست 
و ممکن است فدراسیون فوتبال دراین باره تصمیم بگیرد. 
عضو کمیته داوران در ادامه با بیان اینکه داوران حاضر در اتاق 
کمک داور ویدئویی باید با تجربه باشند، اضافه کرد: داوری 
که در اتاق VAR حضور دارد باید با تجربه تر از داور وسط و به 
اصطلاح سوپرداور باشد. خسروی درباره اینکه تکلیف داور 
دربی چه زمانی مشخص می شود، یادآور شد: فعلا زود است 
که دراین باره صحبت کنیم و معمولا یک هفته قبل از مسابقه، 
کمیته داوران درباره گزینه های دربی جلسه تشکیل می دهد.

  توضیح رئیس 
رئیس کمیته داوران می گوید یک داور زن به عنوان کمک 
داور VAR دربی را قضاوت خواهد کرد. خداداد افشاریان، 
رئیس کمیته داوران درباره انتخاب داور دربی اظهار کرد: 
بدون شک ما دربی را با VAR برگزار می کنیم. درحال حاضر 
خانم مهسا قربانی داور VAR ما هستند و قطعا یکی از کمک 
داوران VAR او خواهد بود. با توجه به این که حساسیت 
وجود دارد از اعلام نام داور خوداری می کنیم. البته تیم داوری 
دربی انتخاب شده است. او در پاسخ به این سوال که آیا به 
خاطر اجبار فیفا از داور زن برای دربی قرار است استفاده شود 
هم گفت: نه، چنین اجباری نیست. خانم قربانی لایسنس 
VAR را دارد و قرار است در اتاق VAR بنشیند و صحنه ها 
را بررسی کند. او در ادامه گفت: بعد از داربی، چند بازی 
دیگر را هم با VAR برگزار خواهیم کرد. افشاریان درباره اینکه 
گفته می شود بیژن حیدری لایسنس VAR خود را از کشور 
تاجیکستان دریافت کرده و آیا قرار است دربی را قضاوت کند 
هم گفت: هنوز هیچ چیز مشخص نیست اما داوری که بازی را 

قضاوت می کند، لایسنس VAR دارد.
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قبلا از اینتر انتقاد می کردند  
و حالا به ما لقب »ردبول« داده اند

گی، سرمربی تیم فوتبال اینتر  سیمونه اینزا
در پی دوازدهمین پیروزی پیاپی نراتزوری این 
( و در چارچوب هفته  بار مقابل جنوا )2 بر صفر
کنش مثبتی به  بیست وهفتم سری A ایتالیا وا
گردانش داشت. وی گفت: ما در  عملکرد شا
33 روز اخیر موفق شدیم 15 امتیاز اختلاف با 
یوونتوس ایجاد کنیم و این بدان معناست که 
حالا سرنوشت قهرمانی دست خودمان است، 
پس باید متمرکز و با دقت پیش برویم. من 
مدت زیادی است که در فوتبال هستم و بارها 
دیده ام که وضعیت تیم ها چگونه می تواند به 
یک باره تغییر کند. ما بازی های سختی مقابل 
بولونیا، اتلتیکومادرید و ناپولی در پیش داریم 
و باید هوشیار باشیم. وی با اشاره به عملکرد 
فراتزی  کرد:  خاطرنشان  بازیکنانش  برخی 
پسر باهوشی است. سانچس؛ یک ماه پیش 
چیزهای خوبی درباره او و آرناتوویچ در رسانه ها 
نوشته نمی شد اما من همان موقع گفتم که 
این دو نفر چقدر برای من و اینتر مهم هستند. 

ویژه

فرشید باقری تقابل خاصی 
که  مقابل استقلال داشت، چرا
جدا از بحث چهار سال و نیم 
حضورش در جمع آبی پوشان، 
در نقل و انتقالات زمستانی نیز 

گزینه جدی این تیم بود.

باشگاه سپاهان که طی دو 
سال اخیر موزه اختصاصی 
ه  شگا ز ر و ر  د ا  ر د  خو
برپا  نقش جهان اصفهان 
کرده، بخش ویژه ای را با حضور 
رسول خطیبی افتتاح کرد.

کرم عفیف پس از اینکه در  ا
جام ملت های آسیا نمایش 
فوق العاده ای داشت و نقش 
اصلی را در کسب قهرمانی قطر 
ایفا کرد، در لیگ ستارگان هم 
روند خوب خود را ادامه داد.

ت
شــ

س نو
عک

        ستاره   گزینه افتتاح موزه

گفتوگو

و  استقلال  پیشکسوت  بیانی  خ  شاهر
گردان  کارشناس فوتبال در خصوص حذف شا
جواد نکونام از رقابت های جام حذفی صحبت 

کرد. 
   در خصوص وداع زودهنگام استقلال از 
گردونه رقابت های جام حذفی با شکست در 

خانه مس رفسنجان چه نظری دارید؟
 تغییرات زیادی در ترکیب استقلال نسبت 
به بازی قبلی با سپاهان ایجاد شده بود. نفرات 
کارایی لازم را نداشتند و تیم مس  جایگزین 
هم فوق العاده خوب بازی کرد. بازیکنانی که از 
اول بازی کردند نمایش جالبی نداشتند. مس 
رفسنجان برای ضد حمله زدن برنامه ریزی 
از دست رفت در  که  پنالتی  دقیقی داشت. 
گر گل  شکست استقلال مؤثر بود. آن پنالتی ا
می شد استقلال را از لحاظ روحی بالا می برد و 
مس را دچار افت روحی می کرد، اما با سوختن 
پنالتی، شرایط کاملاً برعکس شد. حردانی خیلی 
ضعیف پنالتی زد، نمی دانم پیش از این در جریان 
بازی پنالتی زده بود یا برای اولین بازی بود. به 
گر یکی از بازیکنان خارجی استقلال می زد  نظرم ا
احتمال گل شدن توپ بیشتر بود، چون فشار 
روحی کمتری روی دوش او است. جریان باد در 
ورزشگاه هم به ضرر استقلال شد. فشار باد به 
نفع مس بود و بازی را از زیبایی انداخت. در کل 
استقلال روز خوبی نداشت و بازیکنان پایین تر از 
حد انتظار ظاهر شدند. مثلاً مهرداد محمدی با 

روز های خوب خود فاصله دارد.
   همین تیم استقلال موفق شد سپاهان را 

شکست دهد! 
در جام حذفی استقلال با استرس و مضطرب 
بازی کرد، اما مقابل سپاهان بازی دیگری از 
استقلال دیدیم. زنگ خطر برای استقلال به صدا 
کثر تلاش خود را می کنند  در آمده و تیم ها حدا
که مدت  تا این تیم را شکست دهند. تیمی 
زیادی در صدر است رقبا برای برتری مقابل آن 
هدفمند بازی می کنند و باید خیلی مراقب باشد، 
چون با یکی دو شکست از لحاظ روحی افت 
می کند. دیگر تیم هایی که در کورس قهرمانی 
هستند مترصد چنین باخت هایی نشسته اند 
تا به صدر بروند. استقلال پرافتخارترین تیم جام 
حذفی است و به راحتی از جامی که همیشه 
جدی می گرفت حذف شد. ضریب پاس اشتباه 
استقلال مقابل مس رفسنجان بسیار بالا بود 
و قطعاً کادرفنی تیم از این شکست درس های 
لازم را خواهد گرفت تا در بازی های بعدی شاهد 

شکست استقلال نباشیم.  

خ بیانی: شاهر
 استقلال با استرس 

و مضطرب بازی کرد

پائز مربی کم تجربه ای نیست 
تسنیم: دبیر پیشین فدراسیون والیبال بر 
این اعتقاد است که موتا پائز سرمربی جدید 
تیم ملی والیبال کشورمان مربی کم تجربه ای 
نیست و می تواند به این تیم کمک کند. محمود 
گفت وگو با خبرنگار ورزشی  افشاردوست در 
 » خبرگزاری تسنیم در مورد انتخاب »موتا پائز
به عنوان سرمربی تیم ملی والیبال ایران اظهار 
داشت: فدراسیون والیبال در دو سه ماه گذشته 
تلاش کرد با اهمیت دادن به خانواده و اهالی 
این رشته، یک مربی درجه یک جهانی را به 
ایران بیاورد. در ابتدا نام 14 مربی سرشناس 
ح شد که هر کدام به نوعی برای حضور در  مطر
ایران، مشکل داشتند. دبیر پیشین فدراسیون 
والیبال ادامه داد: البته از ابتدا هم مشخص 
بود که برای انتخاب سرمربی، کار سختی پیش 
رو داریم، چون هیچکدام از گزینه های ما بیکار 
نبودند و به نوعی در سال آینده با تیم های خود 
برای ما رقیب به حساب می  آمدند. افشاردوست 
همچنین یادآور شد: در نهایت به پنج و سپس دو 
گزینه آلبرتو جولیانی و موتا پائز رسیدیم. با توجه به 
اینکه صحبت های جولیانی و مدیر برنامه هایش 
تناقض داشت و تمایل زیادی برای آمدن به ایران 
نشان نمی داد با پائز به توافق رسیدیم. وی اضافه 
کرد: در رزومه کاری پائز، حضور در تیم های ملی 
فرانسه و برزیل و دستیاری رزنده و بلان دیده 

می شود. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: داوران ایرانی در مرحله گروهی انتخابی جام جهانی 
202۶ قضاوت خواهند کرد. در چارچوب رقابت های گروه B مرحله 
گروهی انتخابی جام جهانی 202۶، میانمار و سوریه روز پنجشنبه 
دوم فروردین ماه به مصاف هم می روند. بر اساس اعلام فدراسیون 
کرمی به عنوان داور وسط، علیرضا  بین المللی فوتبال، حسن ا
ایلدروم و حسن ظهیری به عنوان کمک داور، قضاوت این مسابقه 
را بر عهده دارند. امیر عرب براقی به عنوان داور چهارم در این بازی 

انتخاب شده است.
تسنیم: رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در مورد 
اینکه مسئولان تأمین اجتماعی اعلام کردند تمایلی به خرید 
باشگاه پرسپولیس ندارند، گفت: این مسائل فراتر از باشگاه و 
مدیرعامل و هیئت مدیره و شاید فراتر از وزارت ورزش باشد. این 
تصمیمات کلان بالاتر از وزارت است و شاید دولت تصمیم می گیرد. 
بهتر است کسانی که این تصمیم ها را می گیرند پاسخگو باشند و 

ما در جریان آن نیستیم.
ایسنا: داربی پایتخت چهارشنبه هفته آینده در ورزشگاه 
آزادی برگزار خواهد شد. طبق برنامه اعلامی سازمان لیگ داربی 
برگشت لیگ برتر بیست وسوم از ساعت 20 چهارشنبه 23 اسفند 
در ورزشگاه آزادی آغاز خواهد شد. طبق پیگیری های ایسنا از 
قرار معلوم تنها 45 هزار هوادار می توانند در ورزشگاه آزادی حضور 
پیدا کنند و با توجه به بازسازی قسمت هایی از سکوهای ورزشگاه 
ظرفیت آن کامل نخواهد بود. البته هنوز برای تعداد حضور 

هواداران خانم دو تیم در ورزشگاه تصمیم گیری نشده است.

بیــنالمــلل
  سرمربی آرسنال بعد از پیروزی قاطع تیمش در دیدار برابر 
گردانش پرداخت و آنها را ستود.  شفیلد به ستایش از عملکرد شا
گردان  نتایج درخشان آرسنال در سال 2024 ادامه  دارد و این بار شا
آرتتا در هفته بیست وهفتم لیگ جزیره در خانه شفیلد با نتیجه شش 
بر صفر به پیروزی دست پیدا کردند. به نوشته BBC، میکل آرتتا در 
نشست خبری پایان بازی گفت: یک عملکرد عالی و یک نتیجه عالی 
دیگر برای ما. تعداد گل هایی که به ثمر رساندیم و کلین شیت ها 
نشانه هایی از خواسته های بیشتر را نشان می دهد که این یک نکته 
بسیار مثبت است. او افزود: به تیمی سازمان یافته شش گل زدیم و 
این به خاطر اعتقاد به بازیکنان است. آنها توانایی انجام این کار را 
دارند. وقتی همه چیز خوب پیش می رود اعتمادبه نفس بازیکنان 
بیشتر می شود. بازیکنان آرسنال ممتازند. در حال حاضر انرژی واقعا 
خوب است. وقتی برنده می شوید همه چیز راحت تر است. ما باید 

روند خوبمان را حفظ کنیم. 
فقط امیدواریم بهتر از فصل 
گذشته باشیم و امتیازهای 

کنیم.  کسب  را  بیشتری 
آرسنال  سرمربی اسپانیایی 
در ادامه صحبت هایش گفت: 

باید به کاری که انجام می دهیم 
که  خوشحالم  و  بدهیم  ادامه 

بازیکنانی مانند فابیو ویرا و توماس پارتی 
بازگشته اند. از این پیروزی لذت خواهیم 
برد و سپس برای رویارویی با برنتفورد 

آماده می شویم. ما به حرکت رو به جلویمان 
ادامه خواهیم داد. آرسنال در حال حاضر 
با ۶1 امتیاز در رده سوم لیگ برتر قرار دارد. 
توپچی ها یک امتیاز کمتر از منچسترسیتی 
- که در رده دوم ایستاده است - و دو 
امتیاز کمتر از لیورپول صدرنشین دارند. 

آنها با زدن ۶۸ گل و دریافت 23 گل در 
مقایسه با منچسترسیتی که ۶2 گل زده و 
2۷ گل دریافت کرده و لیورپول که ۶4 گل 
زده و 25 گل دریافت کرده است عملکرد 

بهتری داشته اند.

عملکرد پرسپولیس عالی بود 

تیم فوتبال پرسپولیس مقابل نفت و گاز گچساران در مرحله 
یک شانزدهم نهایی جام حذفی باشگاه های کشور به برتری 
رسید  و راهی مرحله بعد شد.  عملکرد پرسپولیس مقابل این تیم 
دسته اولی بسیار عالی بود و توانست به راحتی به مرحله بعدی 
راه پیدا کند. یکی از دلایلی که پرسپولیس خیلی راحت نفت و گاز 
را از پیش رو برداشت، اشتباهات دروازه بان حریف بود.   گل اول و 
دوم پرسپولیس با اشتباه مستقیم دروازه بان نفت و گاز رقم خورد 
و این گل ها کمک کرد تا بتواند روان تر بازی کند و یک گل دیگر 
هم بزند. پرسپولیس در نیمه اول عالی بود و جناحین تیم بسیار 
فوق العاده عمل کردند و ارسال های خوبی را روی دروازه نفت 
و گاز داشتند.  بازیکنان پرسپولیس هماهنگی خوبی داشتند و 
کار های ترکیبی زیادی را در طول بازی با یکدیگر انجام دادند. یکی 
دیگر از ویژگی های پرسپولیس مقابل نفت و گاز استفاده از نفرات 
جدید بود که همه آنها محک زده شدند. فقط در دقایق پایانی و 
20 دقیقه آخر، یک مقدار باریکنان نفت و گاز در سمت چپ جایی 
که عبدالکریم حسن حضور داشت نفوذ کردند و در فضا های پشت 
این بازیکن صاحب توپ می شدند. بر همین اساس این نقطه 
ضعف باید برای بازی آینده برطرف شود.  تا اینجا کار پرسپولیس 
از نظر کیفیت بازی و بهره بردن از مهره های تازه وارد خودش به 
درستی عمل کرده است و قطعاً در بازی های آتی این نفرات جدید 
به رشد و پیشرفت پرسپولیس خیلی کمک می کنند و تیم جان 
تازه ای خواهد گرفت. شاید کمتر کسی فکر می کرد اوسمار سرمربی 
پرسپولیس شود، اما در 3 بازی اخیر نتایج خوبی گرفته است و 
باید عملکرد این مربی در ادامه بازی ها مورد ارزیابی قرار بگیرد. 
البته او می تواند در دیدار دربی توانایی خودش را نشان بدهد و 
دربی برای او فرصت طلایی است تا به بهترین شکل از این بازی 
گر نتیجه خوبی در دربی بگیرد، جایگاه خودش را  استفاده کند. ا
در پرسپولیس تثبیت خواهد کرد. در مورد مسابقات لیگ هم باید 
بگویم  به طور حتم بازی با فولاد برای آماده شدن دیدار حساس و 
بزرگ دربی خیلی مهم است و پرسپولیس باید با تمرکز و استراتژی 
خوبی به مصاف تیم اهوازی برود. باید تیم با تمرکز به کارش ادامه 
گر پرسپولیس بتواند بازی دربی را ببرد سکوی پرتابی به  دهد و ا

سوی قهرمانی است.

محمودکلهر
کارشناسفوتبال

گذار شوند گروهی نمی خواهند  سرخابی ها  وا

شاه محمدی: پرسپولیس با اوسمار برزیلی حمله می کند

مدیر مجوز باشگاهی فدراسیون فوتبال 
گذاری باشگاه های  درباره آخرین شرایط وا
استقلال و پرسپولیس توضیحات جالبی 
ارائه کرد. نمی توانیم هر کاری که دلمان 

می خواهد انجام بدهیم. 
مصطفی زارعی، مدیر مجوز باشگاهی 
فدراسیون فوتبال درباره آخرین شرایط 
اظهار  باشگاه ها  صدور مجوز حرفه ای 
 11 تا  دارند  فرصت  باشگاه ها  داشت: 
فروردین ماه هرگونه بدهی اثبات شده 
قطعی دارای حکم را که تا 11 دی ماه صادر 
گر نکنند مجوز آن ها  شده، تسویه کنند و ا
 5 صادر نمی شود. بارگذاری مدارک تا 

اردیبهشت ماه است. وی در خصوص 
دلایل حذف استقلال از لیگ قهرمانان 
آسیا گفت: ما 35 معیار داریم و باشگاه ها 

باید این مدارک را بارگذاری کنند. 
باشگاه استقلال در دو مورد هیچ چیزی 
را آپلود نکرده بود و قطعاً مشخص بود که 
ما نمی توانستیم به آن ها مجوز بدهیم. 
گرفتیم و  در مورد استقلال ما استعلام 

استقلال نتوانست مجوز بگیرد. 
مدیر مجوز باشگاهی فدراسیون فوتبال 
که  هرکاری  نمی توانیم  ما  کرد:  تصریح 
گر  ا و  بدهیم  انجام  می خواهد  دلمان 
می شود  صادر  فدراسیون  که  مجوزی 

مشکل داشته باشد، کنفدراسیون فوتبال 
آسیا، فدراسیون فوتبال را جریمه یا حتی 
تعلیق می کند. دو سال گذشته فدراسیون 
و  پرسپولیس  استقلال،  مجوز  فوتبال 
گل گهر صادر شد، اما کنفدارسیون آسیا 
علاوه بر محرومیت این دو تیم ما را نیز 
تعلیق کرد. زارعی عنوان کرد: بار ها هشدار  
داده ایم. مسائل حقوقی و هم مالی را 
عرض کردیم و دو باشگاه تلاش می کنند 
را  مدارک  و  کنند  ارائه  را  مستندات  تا 

بارگذاری نمایند. 
از طرف فدراسیون فوتبال هر خدمتی 
از دست ما بر بیاید برای این دو باشگاه 

می کنیم و امیدوارم امسال مشکلی پیش 
نیاید. مدیر مجوز باشگاهی فدراسیون 
گذاری  فوتبال درباره آخرین شرایط وا
باشگاه های استقلال و پرسپولیس گفت: 
که  هستند  ایران  در  گروهی  متأسفانه 
گذار  اصلاً دوست ندارند این دو باشگاه وا
شود. کار تا یکجا هایی خوب پیش می رود، 
ولی این گروه سریعا وارد عمل می شود. 
انگار منفعت شان در این است که این دو 
باشگاه بدون مالک بمانند. خوشبینم که 
و پرسپولیس  استقلال  مالکیت  مشکل 
مجوز  نشود،  حل  گر  ا ولی  شود.  حل 

حرفه ای نمی گیرند.

جمشید شاه محمدی پیشکسوت تیم 
فوتبال پرسپولیس در مورد شرایط این تیم 
صحبت کرد. پیشکسوت پرسپولیس عقیده 
شرایط  اوسمار  نظر  زیر  پرسپولیس  دارد 

خوبی پیدا کرده است.
  شرایط اخیر پرسپولیس را با سرمربی 
فعلی اش برای این تیم چگونه ارزیابی کردید؟
پرسپولیس تبدیل به تیم خیلی خوبی 
شده و در حمله قدرت خیلی خوبی پیدا 
کرده و به گونه ای حمله می کند که بازیکنان 
پرسپولیس مانند برزیلی ها بازی می کنند. 
من با توجه به بازی ای که از تیم پرسپولیس 
دیدم به نظرم اوسمار شرایط فنی خیلی 
خوبی را در تیمش به وجود آورده و با انگیزه 
بالایی در تیمش کار می کند، به همین دلیل 
شرایط  در  و  است  سرحال  خیلی  تیمش 
خوبی به لحاظ فنی و روحی روانی قرار دارد و 
روی دور برد پیروزی و موفقیت افتاده است.

بی ابوالفضل    قبلاً در تیم بادران مر
بابایی؛ مهاجم جوان و جدید پرسپولیس 
این  می کنید  فکر  این  وجود  با  بودید، 
بازیکن می تواند در تیم پرسپولیس جواب 

دهد؟

بابایی به لحاظ فنی بازیکن خیلی خوبی 
است و به لحاظ فنی در امر دریبل زنی با 
توجه به سرعت خوب و تکنیک بالایی که 
دارد حتماً می تواند موفق شود، هر چند باید 
در تیم بزرگی مانند پرسپولیس این بازیکن 
جوان، اعتماد به نفس خودش را بالاتر ببرد 
که در این صورت حتماً موفق خواهد شد 
و کم کم قادر است برای تیم پرسپولیس در 
فار تهاجمی مؤثر واقع شود و در صورت جا 
افتادن در ترکیب کم کم جای شهاب را هم 
در پرسپولیس پر کند، هرچند این امر نیاز 

به زمان دارد و باید تجربه اش را بیشتر سازد.
خارجی  خریدهای  خصوص  در    
و بازیکنان دیگر پرسپولیس چه صحبتی 

دارید؟
بازیکنان  حسن  عبدالکریم  و  اورونوف 
نظرم  به  و  دادند  نشان  خوبی  خیلی 
خریدهای پرسپولیس بسیار خوب و مؤثر 
بودند و قادرند در تیم شان بسیار مهم و 
تأثیر گذار واقع شوند و اثرات این بازیکنان را 
در بازی های آتی پرسپولیس بیشتر احساس 

خواهیم کرد.
  دیدار قبل از بازی پرسپولیس مقابل 

تیم فولاد که دیدار قبل از دربی خواهد بود 
را چگونه ارزیابی می کنید؟

بازی در ورزشگاه آزادی برگزار می شود و به 
گران و شرایطی  نظرم با توجه به حضور تماشا
با  اوسمار  گردان  شا دارد  پرسپولیس  که 
روحیه بالا و ارائه بازی برتر از سد تیم فولاد 
هم می گذرند تا با روحیه بالا خودشان را 

آماده مصاف با استقلال در دربی سازند.
  پرسپولیس سه بازیکن سه اخطاره 
دارد که هر سه هم بازیکنان تأثیرگذاری 
بی هستند، این موضوع تأثیری  برای در
برای بازی بازیکنان پرسپولیس در مقابل 

فولاد ندارد؟
به نظرم اوسمار مربی ترسویی نیست و 
برایش فرقی ندارد چه بازیکنی قرار است 
بازی کند و به نظرم نسبت به یحیی از این 
حیث مربی با دل و جرأتی محسوب می شود 
ضمن اینکه به نظرم فرق بزرگ تیم اوسمار 
و یحیی در این است که ما در زمان سرمربی 
قبلی هم مالکیت تیم را در اختیار داشتیم اما 
با وجود این نمی توانستیم موقعیت زیادی 
که تیم فعلی اوسمار  کنیم، در حالی  خلق 
علاوه بر در اختیار داشتن مالکیت واقعاً در 

امر خلق موقعیت خیلی بهتر از مربی قبلی 
عمل می کند که این امر را مزیت بزرگ تیم 

اوسمار می دانم.
اتفافات  هم  شما  بازیگری  زمان   
جادو و جنبل مانند اتفاقی که در رختکن 
پرسپولیس مقابل ذوب آهن به وجود آمد 

وجود داشت؟!
این مسائل یکسری خرافات است و به 
نظرم هیچ تأثیری در بازی یک تیم قوی 
ندارد. زمان خود ما هم چنین مسأله ای 
وجود نداشت چون ما آنقدر در پرسپولیس 
پر قدرت بازی می کردیم که در همه بازی ها 
هم موفق می شدیم و مسائل جادو و جنبل 
هم زمان ما وجود نداشت، هر چند زمانی 
که در لیگ یک مربیگری می کردم از مسائل 
جادو و جنبل زیاد می دیدم. در خصوص 
چنین  آنها  شاید  بگویم  باید  هم  ربیعی 
نوشته هایی را درون رختکن نگذاشتند و 
فکر نمی کنم سرمربی تیم ذوب آهن اهل 
چنین مسائلی باشد، ضمن اینکه اعتقاد 
دارم زمانی که شما کیفیت فوتبالی تان را بالا 
ببرید هیچ تیمی با هیچ حربه ای موفق به 

پیروزی نخواهد شد.

با اعلام رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال 

داور زن؛ کمک داور VAR دربی


